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Aan:
de voorzitter en leden van
provinciale staten van Drenthe

Assen, 29 novembe¡ 2012
Ons kenm erk 48/EOM&C I 201 2008265
Behandeld door mevrouw M. Leijn (0592) 365363
Onderwerp: Stand van zaken sluiting gevangenissen in Drenthe en Groningen

Geachte voorzitter/leden,

ln navolging van onze eerdere brief afgelopen week over de lobby van het
gevangeniswezen, geven wij u bijgaand een update. Deze is ook naar de betrokken
gemeenteraden gestuurd.

Op 28 en 29 november 2012 heeft de Tweede Kamer de begroting van Veiligheid &
Justitie behandeld. Naar aanleiding van de uitzending van NOS - Nieuwsuur over de
sluiting van de gevangenissen in de provincies Groningen, Drenthe en Zeeland op 23
november jl. heeft staatssecretaris Teeven vooruitlopend op de
begrotingsbehandeling al een brief over dit onderwerp naar de Tweede Kamer
gestuurd.

ln deze brief geeft de staatssecretaris aan, dat als gevolg van het Lenteakkoord de
Dienst Justitiële lnrichtingen (DJl) € 107 miljoen moet bezuinigen. Dit betreft
intensivering van de meerpersoonsceldetentie en uitbreiding van de elektronische
detentíe, alsmede algemene efficiencykortingen. Als gevolg van het regeerakkoord
moet het Ministerie van V&J aanvullend nog € 340 miljoen bezuinigen. Ook de DJI zal
hiervan een deel voor zijn rekening moeten nemen, hoewel het aandeel hiervan nog
niet is vastgesteld.

De taakstellingen worden op zich niet door de Tweede Kamer ter discussie gesteld.

Om de taakstellingen te bereiken zijn meerdere ombuigingsoperaties in gang gezet.

Voor het gevangeniswezen zal de directeur van de DJI een masterplan opstellen,
waarin ingegaan wordt op de toekomstige invulling van de benodigde celcapaciteit en
de gevolgen voor het personeel. De heer Teeven geeft aan, dat de ombuiging niet
haalbaar is zonder sluiting van enkele inrichtingen. Ook stelt hij dat het uitgelekte plan
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in die vorm zeker niet op zijn steun kan rekenen. Tevens geeft hij aan, dat bij de

opstelling van de plannen rekening zal worden gehouden met de regionale

werkgelegenheidseffecten voor de verschillende landsdelen. ln het voorjaar van 2013
verwacht hij met nadere voorstellen te komen.

Op 28 november waren ca. 150 personeelsleden van de noordelijke penitentiaire

inrichtingen bij de behandeling in de Tweede Kamer aanwezig. Daarnaast werd door
het overige personeel korte acties bij de Pl's gevoerd. De bij het debat aanwezige
gedeputeerde van de provincie Drenthe, de heer Munniksma, en de aanwezige
burgemeesters van de gemeenten Hoogeveen, Noordenveld, Vlagtwedde en Assen
zijn diep onder de indruk van de actiebereidheid van het personeel. Voorafgaand aan
het debat hebben de noordelijke bestuurders, vakbonden, ondernemingsraden
etcetera hun contacten met (noordelijke) kamerleden zo veel mogelijk benut om hun

zorgen over de uitgelekte plannen kenbaar te maken.

Tijdens de behandeling in de Tweede Kamer hebben vrijwel alle fractiewoordvoerders
de dreigende sluiting van de gevangenissen in Noord-Nederland in hun eerste ronde
genoemd. Aansluitend op het debat hebben de noordelijke burgemeesters uitvoerig
met een aantal kamerleden van gedachten gewisseld, waarbij mogelijke moties over
de positie van de noordelijke Pl's zijn verkend. Daarbij bleek dat de wenselijkheid en

haalbaarheid van eventuele moties voor een deel afhankelijk zouden zijn van de
beantwoording door de staatssecretaris.

Op 29 november was naast de burgemeesters van de direct betrokken gemeenten en
gedeputeerde Munniksma ook een delegatie samengesteld uit de ondernemingsraden
van de verschillende Pl's bij het debat aanwezig. ln zijn beantwoording sloot
staatssecretaris Teeven op hoofdlijnen aan bij de uitleg in zijn brief. Een deel van de
bezuinigingen wil hij realiseren door qua huisvesting en in personele zin meer
samenwerking te zoeken tussen de detentieketen en de vreemdelingenketen van het
Ministerie. ln dat licht heeft hijals voorbeeld de uitbreiding van het COA in Vlagtwedde
in combinatie met de Pl genoemd. Aan een concreet verzoek van enkele fracties uit
de Tweede Kamer om de zorgen van het personeel in het noorden weg te nemen,
wilde de staatssecretaris niet tegemoet komen. De bezuinigingen zijn niet alleen in de
Randstad te realiseren; dit sluit ook niet aan bij het beleid om gedetineerden dichter bij

huis te detineren. Wel zegt de staatssecretaris dat de pijn in principe over alle regio's
verdeeld wordt.

De voorgestelde kerngroep onder voorzitterschap van de heer Tichelaar zal de
uitwerking van de plannen door het ministerie de komende tijd nadrukkelijk volgen en

in overleg met alle betrokken partners elke mogelijkheid aangrijpen om een zo goed

mogelijk eindresultaat voor Noord - Nederland te realiseren.

Hoogachtend,

gedeputeerde

secretaris


